

HEALTH

သးခိန်နှံ့တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်သမံသမိးယုၣ်ဒီးAssessments Australia- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢမိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

Assessments Australia မ့ၢ်မတၤလဲၣ်.

Assessments Australia, မ့ၢ် MAX အတၢ်ယဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အကျိၤတခါ, မ့ၢ်ခီဖနံၤတဖျၢၣ်လၢအသဘူၤလၢအတၢ်ဒၣ်ဝဲ
လၢအသမံသမိးကီၢ်ဖိတဖၣ်လၢကဆိၣ်ထွဲကီၢ်ယုၣ်ဒီးလံာ်ပတံထီၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၤလၢကီၢ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးခိန်နှံ့
က့ၢ်ဂီၤတလၢပဲၤဒီးတၢ်ဒုးပၣ်ယုၣ်ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးသးခိန်နှံ့က့ၢ်ဂီၤတလၢပဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤစၢၤကရၢအံၤတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤ
လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်လၢာ်ဘျီၣ်လၢာ်စ့ၤလၢကီၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိယီဖိအအိၣ်ခီဖျိတၢ်အၢၣ်လီၤယံးယံးဒီးတၢ်က့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့ဝဲၤကျိၤ
(DE) န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်မနုၤလၢတၢ်ဆုၢ်ခီဖီယီဖိလၢတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်လဲၣ်.

နဖိဘၣ်ဘၣ်တၢ်ဆုၢ်ခီဖီယီဖိအီၤလၢသးခိန်နှံ့တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်ခီဖျိတၢ်ဘၣ်ယိၣ်အလီၢ်အိၣ်လၢအတဝဲသ့ၣ်တၢ်မၤလိ
အပူၤ, ဒီးက့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါတၢ်အံၤကမ့ၢ်ဘၣ်ဖုးခီဖျိအသးခိန်နှံ့တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘျီၣ်လီၢ်ဘၣ်စးဘၣ်(သးခိန်နှံ့တလၢတပဲၤဘၣ်)
အယီၤခါန့ၣ်လီၤ.

လၢသးခိန်နှံ့တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်ပက-

- ကွၢ်အတၢ်ဆိကမိၣ်အကလုာ်ကလုာ်ဒီးတၢ်ယဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢတၢ်လိၣ်ဘၣ်အီၤလၢတၢ်မၤလိအဂီၢ်
တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်အကျိၤဒိၣ်လၢနကယုထံၣ်ဘၣ်မနုၤနဖိကအိၣ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢတၢ်မၤလိအပူၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ကွၢ်ဘၣ်နဖိ သကဲးပဝးလၢကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်ခဲလၢာ် (ဒ်သီးနဖိကသ့ခီဖျိတနံၤဘၣ်တနံၤအတၢ်အိၣ်မ့)
- ကွၢ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ပးဒီးနဖိအတၢ်လဲၤခီဖျိအပူၤကွံာ်, ဒ်အမ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဆိ, ကတီၤဆိက့ၢ်ဒီးက့ၢ်
အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီ, ဒီးတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်တဖၣ်
- ကတီၤတၢ်ဒီးနဒီးပုၤအဂီၢ်တဖၣ်လၢအသ့ၣ်ညါနဖိဂ့ၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်=

တၢ်သမံသမိးအံၤကမၤစၢၤပုၤလၢကနၢ်ပၢ်နဖိအတၢ်မၤလိအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ဖိသ့ၣ်အါဒ်အါဂၢၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်လၢ
က့ၢ်, ဘၣ်ဆၣ်ထဲဒၣ်စ့ၤဂၢၢ်အိၣ်ဒီးသးခိန်နှံ့တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘျီၣ်လီၢ်ဘၣ်စးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. နတၢ်သံကွၢ်
မ့ၢ်အိၣ်ဘၣ်ပးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ, ဝံသးစ့ၤဆဲးကျိးက့ၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ပရူဖဲ (၀၃) ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ တက့ၢ်.

တၢ်ဆုၢ်ခီဖီအတၢ်မၤအကျိၤအကျဲ

နဖိအက့ၢ်ဆဲးကျိးပုၤလၢကမၤတၢ်ဆုၢ်ခီဖီအံၤအဂီၢ်လီၤ.ပလိၣ်မၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနဒီးက့ၢ်အအိၣ်လၢကထံၣ်ဘၣ်မ့ၢ်

HEALTH

Assessments Australia သးခိန်နှုန်းကသိပ်သရၣ် မ့ၣ်ပုၤအဂၤတၢ်လၢကမၤတၢ်သမံသမိးအံၤလီၤ. ကိုမၤစၢၤန့ၣ် လၢကမၤပုၤလိာ်တၢ်အံၤဖဲလိာ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤန့ၣ်သ့ဝဲလီၤ. ပမ့ၢ်ဆိမိာ်ပုၤအဂၤတၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်ဒိၣ်လၢကသမံသမိးန့ၣ်ဒီးပကဒုး သ့ၣ်ညါကိုန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သမံသမိး

ပသးခိန်နှုန်းကသိပ်သရၣ်အကျါတၢ်ကဆဲးကျိးလီၤတဲစိဆူကိုအအိၣ်ဒီးရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကထံၣ်လိာ်ဒီးန့ၣ်အဂီၢ်လီၤ. သးခိန်နှုန်းကသိပ်သရၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်လိာ်ဆီဒီးမ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်သမၤထီၤလၢအဖျါတီၤပတီၢ်ထီၤကတၢ်လၢကသမံသမိးဝဲသးခိန် နှုၣ်အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘၣ်လီၤဘၣ်စးအဂီၢ်လီၤ. ကိုကဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်ဖဲတၢ်အံၤကကဲထီၣ်ဆဲးယံာ်လဲၣ်, ဒီးကွဲမ့ၢ်န့ၣ်လၢကဟဲဆူကို လၢကကတီၢ်တၢ်ဒီးသးခိန်နှုန်းကသိပ်သရၣ်ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်လိာ်ဘၣ်ပုၤကတီၢ်ကျိးထံတၢ်န့ၣ်, ကိုကရဲၣ် ကျဲၤမၤအီၤန့ၣ်လီၤ. သးခိန်နှုန်းကသိပ်သရၣ်ကဆဲးကျိးလီၤတဲစိဆူအိၣ်လၢကကွၢ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတၢ်ချးတၢ်သမံသမိးအခါန့ၣ် လီၤ. တၢ်သမံသမိးအံၤတၢ်ညါန့ၣ်မၤအီၤလၢသၢန့ၣ်အတီၢ်ပုၤဖဲပဒီးန့ၣ်ဘၣ်လိာ်တၢ်မၤပုၤအီၤဝဲန့ၣ်လီၤ.

ညါန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အဂၤဒိၣ်လၢဖိသ့ၣ်န့ၣ်တၢ်ကတဲဘၣ်အီၤဘၣ်ဘးတၢ်သမံသမိးအဂၤလၢကျဲၤလၢအကပုၤလုၤအပူၤလၢတအိၣ်ဒီးတၢ် သ့ဝဲတၢ်ကတီၢ်တၢ်မၤကွၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤတမ့ၢ်တၢ်မၤကွၢ်လၢန့ၣ်ဖိကျိးလိာ်အသးမ့ၢ်တမ့ၢ်ကတီၢ်ပဝဲအသးအဂီၢ်ဘၣ်. ဖဲတၢ်သ မံသမိးအနံၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ကါဒိၣ်လၢန့ၣ်ဖိကအိၣ်ဆူအိၣ်ချးဒီးအီၤအကသံၣ်လၢညါန့ၣ်အီၤအီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပီးတၢ်လီၤအိၣ်ဝဲအါကလုာ်လၢသးခိန်နှုန်းကသိပ်သရၣ်သမံသမိးဝဲဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တဘျီတခါတၢ်သမံသမိးန့ၣ်ကမ့ၢ် လၢအါဖဲအပူၤ, တဘျီတခါကမ့ၢ်လၢစးခိအလီၤ, ဒီးတဘျီတခါတၢ်ကပာ်ဖျိတၢ်တဖၣ်အံၤခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပီးတၢ်လီၤခဲ လၢာ်ထီၣ်ဒူးဝဲတၢ်တမံၤဃီ, ဒီးခဲလၢာ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အီၤလၢ DE န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကကွၢ်ဃီထံဝဲန့ၣ်လၢတီၤပူၤမ့ၢ်တမ့ၢ် လၢကိုကရၢၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခဲ

သးခိန်နှုန်းကသိပ်သရၣ်ကဟ့ၣ်န့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဘးတၢ်သမံသမိးဒီးတၢ်လၢန့ၣ်ဒီးကိုမၤတၢ်သ့လၢကမၤစၢၤန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သးခိန်နှုန်းကသိပ်သရၣ်ကတဲဘၣ်န့ၣ်မ့ၢ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးသးခိန်နှုန်းကသိပ်ညါတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အတၢ်တလၢတပုၤဘၣ်ဒါအဂ့ၢ်, ဘၣ်ဆၣ် တဘျီတခါလိာ်အါထီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကမၤတၢ်ဒီးဆၢတံာ်အဂီၢ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်သးတနီၤအပူၤ, တၢ်သမံသမိးတၢ်ထံၣ် လိာ်အကတီၢ်န့ၣ်တၢ်ကလိာ်ဘၣ်အီၤသ့ဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်လီၤ. နဟဲဆူကိုမ့ၢ်တသ့ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခဲလၢကကတီၢ်တၢ်ဒီးသးခိန် နှုၣ်ကသိပ်သရၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ကဆဲးကျိးန့ၣ်လၢလီၤတဲစိအပူၤလီၤ. ကိုကရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ်ပုၤကတီၢ်ကျိးထံတၢ်ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်လိာ် ဘၣ်အီၤအခါန့ၣ်လီၤ.

HEALTH

ပကဆုာထီၣ်သးခိၣ်န့ၣ်ကသံၣ်သရၣ်အလံၣ်ပၣ်ဖျါဆူကိၣ်လၢသၢန့ၣ်အတီၢ်ပူၤဖဲတၢ်သမံၤသမိးအဆၢကတီၢ်သၢန့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.ကိၣ်က
ဟ့ၣ်န့ၣ်လံၣ်ပၣ်ဖျါအဒိတဘ့ၣ်, လၢကပၣ်ဃုာ်ဝဲတၢ်ဆိမိၣ်တနီၤလၢကမၤစၢၤန့ၣ်ဖိအဂီၢ်လီၤ.ဖဲနဒိးန့ၣ်ဘၣ်လံၣ်ပၣ်ဖျါ, လၢကပၣ်
ဃုာ်တၢ်ဆိမိၣ်လၢကမၤစၢၤန့ၣ်ဖိန့ၣ်လီၤ.ဖဲနဒိးန့ၣ်ဘၣ်လံၣ်ပၣ်ဖျါဝဲတစု, နကိးပုၤသ့ဖဲ ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ ဖဲနတၢ်သံကွၢ်မ့ၢ်အိၣ်
တမံၤမံၤန့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ကစံးဆၢစ့ၢ်ကိးဝဲနတၢ်သံကွၢ်လၢအအိၣ်ဒီးန့ၣ်တမံၤလၢလၢန့ၣ်လီၤ

ယဖိမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်န့ၣ်တၢ်မနုၤကကဲထီၣ်အသးလဲၣ်.

န့ၣ်ဖိမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်န့ၣ်, ကိၣ်ကဆဲးသိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်ဒီးမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကမၤလိတၢ်
အဂီၢ်လီၤ. ကမၤတၢ်ဆိတလဲလၢအတၢ်မၤလိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤဖဲအလီၢ်အိၣ်ဒီးကစးထီၣ်မၤဝဲနီၢ်တဂၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်
သ့တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကပၣ်လီၤဝဲကိၣ်ဖိတၢ်ဆိၣ်ထွဲကရူၤလၢကကတီၢ်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီးန့ၣ်ဖိ

အတၢ်လိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ပတံၢ်အိၣ်လံၣ်လဲၣ်ကဲဘျးတဖၣ်သ့ၣ်ဖိဖျါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢ
ကိၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤတဖၣ်(PSD) မ့ၢ်တမ့ၢ် သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ဃုာ် (DI)အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကိၣ်အပူၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဂၤကကတီၢ်တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢလၢတၢ်မၤအီၤလၢန့ၣ်အလီၢ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.
တၢ်မၤစၢၤကရၢအဂၤတဖၣ်ကမၤစၢၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လၢကမၤစၢၤန့ၣ်ဖိအဂီၢ်, ဒ်အမ့ၢ် ထံကီၢ်သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်အုၣ်ကီၤ
(National Disability Insurance Scheme) (NDIS) န့ၣ်လီၤ.

ယဖိမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်တခီတၢ်မနုၤကမၤအသးလဲၣ်.

န့ၣ်ဖိမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်န့ၣ်,ကိၣ်ကဆဲးသိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်ဒီးမၤစၢၤအီၤလၢကမၤလိ
တၢ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အိၣ်ဝဲအါမံၤဆူကိၣ်အဂီၢ်လၢကမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢကိၣ်ဖဲ
လၢအဂီၢ်,တမ့ၢ်ထဲပုၤတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ်.သးခိၣ်န့ၣ်ကသံၣ်သရၣ်အလံၣ်ပၣ်ဖျါကဟ့ၣ်ထီၣ်
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤလၢကမၤစၢၤန့ၣ်ဒီးကိၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲန့ၣ်ဖိအတၢ်မၤလိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.နကတီၢ်တၢ်ဒီးကိၣ်ဘၣ်ဃးဒီးအဝဲသ့ၣ်ကသ့ဆိၣ်ထွဲန
ဖိဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတီၢ်ကျဲၤအခိၣ်သ့ၣ်

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤ (PSD): PSD ဟ့ၣ်ထီၣ်ပဒိၣ်ကိၣ်တဖၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲအပိၣ်
လၢကဆိၣ်ထွဲကိၣ်ဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤဒီးတၢ်လိၣ်ဘၣ်အါဝဲတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ဃုာ် သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ဃုာ်ကမၤအါထီၣ်ဝဲတၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢကိၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီး
သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအဂီၢ်ဒီးတၢ်ကမၤသ့ၣ်ညါအီၤဒီးဘံးထီၣ်ရံၤပဒိၣ်အကိၣ်တဖၣ်ခိဖျါတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤအါထီၣ်လံၣ်ပတံၢ်ထီၣ်
လၢယဲၢ်န့ၣ်အတီၢ်ပူၤစးထီၣ် ကိၣ်ကတီၢ် ၄ ၂၀၂၁ န့ၣ်လီၤ. ဖဲ ၂၀၂၅ ကတၢ်ဝဲန့ၣ်, သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ဃုာ်
န့ၣ်တၢ်ကပၣ်က့ၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအလီၢ်လၢကိၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤ
အတၢ်န့ၣ်ပၣ်ဃုာ်အက့ၢ်ပနီၣ်န့ၣ်တၢ်ကသ့ၣ်အီၤလၢကမၤစၢၤဝဲကိၣ်ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်လၢကန့ၢ်ပၢ်ကိၣ်ဖိအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီး
တၢ်ဆိၣ်ထွဲအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

HEALTH

သးခိန်နှုတ်သွန်ညါအတၢ်သမံသမိး -တၢ်သမံသမိးတခါလၢတၢ်မၤအီၤလၢသးခိန်နှုတ်ကသံၣ်သရၣ်တဂၤလၢအကွၢ်ဝဲပုၤ တဂၤအတၢ်ဆိကမိၣ်ဒီးတၢ်ယဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လၢအကိၤဒိၣ်လၢတၢ်မၤလိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

သးခိန်နှုတ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘၣ်လီၤဘၣ်စး (သးခိန်နှုတ်တလၢတပျဲၤ)-သးက့ၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤလၢအမၤဘၣ်ဒိဝဲပုၤတဂၤ အတၢ်မၤလိအကျိၤအကျဲ, ယဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤတဖၣ်ဒီးကွၢ်ထွဲဝဲတနံၤဘၣ်တနံၤအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤတၢ်ညီ န့ၢ်ကိးအီၤလၢသးခိန်နှုတ်သွန်ညါတလၢပျဲၤန့ၣ်လီၤ.

သကဲးပဝးလၢကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်ခဲလၢၣ်ဖိသၣ်တဂၤပၤဆုၤဝဲကိးနံၤဒဲးအတၢ်အိၣ်မူသ့

သးခိန်နှုတ်ကသံၣ်သရၣ်-သရၣ်ဒိၣ်သမၤထီၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်လိလီၤဆီဘၣ်ဘးတၢ်သမံသမိးလၢတၢ်ဆိကမိၣ်ဒီးတၢ်ယဲၣ် လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်

နီၢ်တဂၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤ (IEP): IEPမၤစၢၤကိၤသရၣ်/သရၣ်မုၢ်လၢကရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဒီးဆီၣ်ထွဲကိၤဖိအတၢ်မၤ လိတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိၤဖိတၢ်ဆီၣ်ထွဲကရူၢ် (SSG): ကရူၢ်တဖု, ပၣ်ဃုာ်ကိၤသရၣ်/သရၣ်မုၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိ, လၢအမၤဃုာ်သကိးတၢ်တပူၤဃီ လၢကသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်ဘၣ်ကိၤဖိတဂၤအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်, မၤအါထီၣ် IEP ဒီးကွၢ်ဟ့ၣ်ဝဲကိၤဖိအတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

***ဝံသးစူၤဆဲးကျိးနဖိအကိၤဖဲနမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးပုၤကျိးထံတၢ်တဂၤလၢကမၤစၢၤဒီးစံးဆၢနတၢ်သံကွၢ် တဖၣ်လၢလံာ်ကဘျိးပၤအဖီလၢတဖၣ်အံၤတက့ၢ်.**